
Protokół Nr OR.IV.0051-021/08
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 27 marca 2008 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.
Stan Rady - 21 
Obecni – 21

Ad 1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

Przewodniczący Rady Miejskiej na wstępie powiedział:
„Święta, Święta i po świętach!   Bo co innego możemy powiedzieć?
"Zasiedliśmy przecież tylko przy suto zastawionym stole, spotkaliśmy się z rodziną i przyjaciółmi. 
Byliśmy tacy otwarci, radośni, tacy gotowi do wybaczania i zapominania win".
A teraz przyszły szare zwykłe dni i już nie może być tak samo! Za rok będziemy mieć  znowu 
szansę na powtórzenie  tego co czyniliśmy w wielkanocna niedzielę  i  po gromkim zaśpiewaniu 
Alleluja  zasiądziemy  znowu  przy  suto  zastawionym  stole,  a  potem  przyjdą  szare  zwykłe  dni 
i zaczniemy liczyć i zapisywać nowe cudze winy. Nasze zapiszą inni....
Bo za rok tajemnica znowu się wypełni i zaczniemy swój "dzień wybaczania", tylko czy go nie 
przegapimy?”.
Powyższą  refleksją  poświąteczną  opartą  na  wypowiedzi  Pani  Elżbiety  Kazibut-Twórz 
w  świątecznym numerze  „Dziennika  Zachodniego”  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Lech 
Litwora dokonał otwarcia XXI sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śl. Na podstawie listy obecności 
stwierdził,  że sesja jest  prawomocna. Następnie zapytał,  czy ktoś ma jakieś uwagi do porządku 
obrad?

Nikt nie miał uwag do proponowanego porządku obrad. 

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad w wersji stanowiącej załącznik do protokołu 
(ilość głosów: za- 21).

Ad.2
Pan Mieczysław Kieca Prezydent Miasta złożył informację:
– o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w okresie od 25 lutego 

2008 roku do 21 marca 2008 roku,
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Następnie  Prezydent  Miasta  przedstawił  informacje,  które  nie  znalazły  się  w  informacji 
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami:
– uczestniczył w spotkaniach z:

– internautami  podczas  którego  przedstawił  stopień  zaawansowania  planowanych 
inwestycji,

– przedstawicielami konsorcjum Alpine w sprawie budowy autostrady A1,
– wójtami  Gmin:  Gorzyce,  Godów,  Lubomia,  Marklowice,  Mszana  w  sprawie 

możliwości prowadzenia usług przez Straż Miejska,
– przedstawicielami telewizji „Kanon” w sprawie już rozpoczętej współpracy,
– Małgorzatą  Staś  –  Dyrektor  Wydziału  Rozwoju  Regionalnego  Urzędu 
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Marszałkowskiego  w  sprawie  omówienia  kryteriów  (wytycznych)  jakie  będą 
obowiązywały podczas tegorocznych konkursów,

– Karolem  Michalskim   w  sprawie  omówienia  relacji  pomiędzy  miastami 
partnerskimi Wodzisław Śląski – Karvina,

– Radą Dzielnicy Wilchwy w sprawie omówienia zadań Rady Dzielnicy na 2008 rok,
– Zbigniewem  Marszałkowskim  -  Prezesem  stowarzyszenia  „Forma”  w  sprawie 

planów Stowarzyszenia oraz możliwości współpracy w bieżącym roku,
– Anną Poraj z Instytutu Inicjatyw Pozarządowych w sprawie programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi oraz przystąpienia miasta do projektu pn. „Gmina 
tu wszystko się zaczyna”,

– Piotrem Solarskim w sprawie możliwości budowy profesjonalnego toru dla BMX 
w ramach koncepcji zagospodarowania jarów,

– Krzysztofem Rajem – Dyrektor oddziału w Katowicach Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w sprawie przebudowy DK78 w Wodzisławiu Śląskim,

– Radą Społeczną Szpitala w Wodzisławiu Śląskim,
– przedstawicielami Telekomunikacji Polskiej w sprawie konsultacji projektu System 

Informacji Przestrzennej,
– Krzysztofem Bednarzem z  Państwowej  Agencji  Prasowej  w sprawie  możliwości 

współpracy,
– przedstawicielami Gmin Radlin i Gorzyce w sprawie realizacji zadań nieobjętych 

Funduszem Spójności,
– mieszkańcami dzielnic:

– Jedłownik Osiedle w sprawie podzielników ciepła,
– Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka

– w sprawie inwestycji: 
– z A. Walczakiem prezesem firmy „Forem” ,
– z J. Siedlaczkiem prezesem firmy „Polstage” ,
– z przedstawicielami inwestora zainteresowanego budową Galerii Odra.

– brał udział w:
– sesji Rady Miejskiej w Radlinie gdzie zreferował projekt uchwały Rady Miejskiej 

w sprawie kierunków działania Burmistrza Radlina w zakresie realizacji inwestycji 
pod nazwą „Ochrona wód dorzecza Górnej Odry w zlewni oczyszczalni ścieków 
Karkoszka II w Wodzisławiu Śląskim.”,

– sesji Rady Powiatu na której przedstawiona została koncepcja budowy Galerii Odra,
– zebraniu sprawozdawczym Okręgu Wodzisławskiego Polskiego Związku Chórów 

i Orkiestr,
– uroczystych obchodach Srebrnych Godów Zespołu Pieśni i Tańca Vladislavia,
– Targach  Ekologicznych,  Komunalnych,  Surowców  Wtórnych,  Utylizacji 

i Recyklingu EKOTECH w Kielcach,
– organizacji  spotkania  z  Krystyną  Szumilas  –  wiceminister  Edukacji  Narodowej 

odpowiedzialną za efektywność finansowania edukacji,  współpracę ze związkami 
zawodowymi oraz strategię zmian systemowych w edukacji,

– Mszy św. inaugurującej obchody 100 rocznicy urodzin ks. Bpa Herberta Bednorza,
– posiedzeniu Gminnego Zespołu Reagowania Kryzysowego,
– otwarciu powiatowych targów edukacyjnych,
– konwencie Powiatu Wodzisławskiego, który odbył się w Pszowie,
– organizacji Wodzisławskiego Spotkania Wielkanocnego na Rynku,
– uroczystych  obchodach  8  Finału  Dni  Frankofońskich  podczas  których  młodzież 

Gimnazjum nr 2 ustanowiła rekord Polski w długości łańcucha łączącego budynek 
Gimnazjum z Urzędem Miasta,
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– Sesji Zgromadzenia Przedstawicieli MZWiK,
– targach turystycznych Silesia Tour Glob 2008 w Katowicach, na których wspólnie 

z miastem partnerskim Alanya prezentowano ofertę turystyczną.

– o sposobie realizacji interpelacji radnych które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 
między 28.02.2008r. a 25.03.2008r. -  wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Prezydentowi Miasta za przedstawienie informacji. 
Następnie poinformował,  że ewentualne pytania do przedstawionej informacji  radni  będą mogli 
zadawać w punkcie „wolne głosy i wnioski”.

Ad. 3
Informacja na temat bezpieczeństwa i porządku publicznego w Wodzisławiu Śląskim.
Zreferowali:  Pani  Ewa  Świątkowska  -Stec  z  Prokuratury  Rejonowej,  Pan  Dariusz  Ostrowski 
Komendant  Powiatowy  Policji,  Pan  Jacek  Filas  Dowódca  Jednostki  Ratowniczo-Gaśniczej 
Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej,  Pan  Zdzisław  Chamiga  Starszy  Inspektor  Straży 
Miejskiej,  Pan  Mariusz  Grabiec  Kierownik  MIOC,  Pan  Piotr  Miguła  Kierownik  Biura 
p/pożarowego. 

Poszczególne informacje stanowią załączniki do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że ze względu na natłok obowiązków Pani Maria 
Olszowska Prezes Sądu Rejonowego nie będzie obecna na sesji, jednakże do Biura Rady Miejskiej 
wpłynęła informacja Prezesa Sądu Rejonowego na temat ilości wpływu i załatwień spraw karnych 
i wykroczeniowych w Sądzie Rejonowym w Wodzisławiu Śl. Następnie poprosił o przedstawienie 
informacji Panią Ewę Świątkowską-Stec z Prokuratury Rejonowej. 

Pani  E.  Świątkowska-Stec  z  Prokuratury  Rejonowej  powiedziała,  że  w roku 2007 zanotowano 
łącznie 170 postępowań z art. 209 kodeksu karnego (uchylanie się od obowiązku alimentacyjnego). 
Dodała,  że  po  utworzeniu  w Urzędach Miast  i  Gmin wydziałów,  które  zajmują  się  konkretnie 
ściąganiem pieniędzy od dłużników alimentacyjnych wykrywalność przestępstw z art. 209 kodeksu 
karnego  zaczyna  wzrastać.  Stwierdziła,  że  nastąpiły  zmiany  w  strukturze  organizacyjnej 
Prokuratury, gdzie utworzono nowy nie istniejący do tej pory - Dział Śledczy, który zajmuje się 
najpoważniejszymi postępowaniami, w jego skład weszło 5 prokuratorów. Nadmieniła, że pomimo 
kłopotów kadrowych obecnie Prokuratura Rejonowa ma pełną obsadę etatów, gdyż od 2008 roku 
dodatkowo zatrudnionych zostało 3 prokuratorów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zadawanie pytań referującej?

Radny W. Szymura zapytał, czy możliwe byłoby wskazanie różnicy pomiędzy art. 178 §1 kodeksu 
karnego  -  prowadzenie  pojazdu  w  stanie  nietrzeźwym,  a  art.  86  §2  kodeksu  wykroczeń  - 
spowodowanie zagrożenia w ruchu drogowym w stanie nietrzeźwym?

Pani E. Świątkowaska-Stec powiedziała, że nie jest w stanie na to pytanie odpowiedzieć, ponieważ 
Prokuratura  zajmuje  się  sprawami  zawiązanymi  z  kodeksem  karnym  natomiast  nie  ma  nic 
wspólnego z kodeksem wykroczeń. Stwierdziła, że na to pytanie szerszej informacji udzieliłby Pan 
D.  Ostrowski  Komendant  Powiatowy Policji,  gdyż  takowe wykroczenia  są  kierowane do Sądu 
przez  Policję,  a  różnica  być  może  polega  na  zawartości  alkoholu  w  organizmie 
i najprawdopodobniej od tego będzie zależało z którego artykułu zostanie wszczęte postępowanie.  
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Więcej pytań nie było. 

Następnie do omawiania tematu przystąpił Pan D. Ostrowski Komendant Powiatowy Policji. 

Pan D. Ostrowski Komendant Powiatowy Policji poinformował, że w roku 2007 ogółem wszczęto 
3383  postępowania  przygotowawcze,  co  w  stosunku  do  roku  2006  obrazuje  znaczny  spadek 
dynamiki  wszczęć  do  poziomu  83,2.  Stwierdził,  że  na  dzień  dzisiejszy  jednostka  Policji 
w Wodzisławiu Śl. nie ma problemów z opłatami, nie prawdą jest również to co pisze prasa, że nie 
ma pieniędzy na paliwo i papier. Dodał, że jednostka Policji z siedzibą na Jedłowniku uzyskała 
w  okresie 2005-2008r. duże środki finansowe na remont budynku tj. 1.659 tyś. zł, w kwocie tej 
również ujęto dotację ze Starostwa Powiatowego w kwocie 50 tyś. zł. Powiedział, że w roku 2007 
jednostka  wydatkowała  77  tyś.  zł  na  zakup  sprzętu  m.in.  alkomatów,  kamer  oraz  20  tyś.  zł 
pozyskanych środków z Urzędu Miasta na prowadzenie dodatkowych patroli. Stwierdził, że ubiegły 
rok  był  trudny  pod  względem zabezpieczania  meczy,  ponieważ  tygodniowo  jednostka  musiała 
zabezpieczać dwa mecze. 

Radny J. Majda zapytał, czy wyremontowanie budynku Policji na Jedłowniku będzie jednoznaczne 
z przeniesieniem Komendy Policji z Oś. 1 Maja na Jedłownik, czy może pozostanie po staremu? 
Stwierdził, że obecnie w związku z budową autostrady przez firmę  Alpine nastąpiło wzmożenie 
ruchu samochodów ciężarowych przez Oś. 1 Maja, jednakże opierając się na doniesieniach z gazety 
„Nowiny Wodzisławskie” transport samochodów ciężarowych powinien odbywać się po drogach 
tzw. technologicznych, a nie po drogach powiatowych czy gminnych. 

Pan D. Ostrowski  powiedział,  że  zakończenie remontu budynku na Jedłowniku nie  oznacza,  iż 
przeniesiona zostanie cała Komenda z Oś. 1 Maja na Jedłownik, ponieważ budynek na Jedłowniku 
jest zbyt mały.  Stwierdził, że cały czas stara się o pozyskanie środków na rozbudowę budynku na 
Jedłowniku, jednakże obecnie nie wiadomo w jakim kierunku ten temat pójdzie, gdyż budżet Policji 
został okrojony i obecnie wynosi 142 mln zł, dlatego na pewno rozbudowa tego budynku nie będzie 
prowadzona  w  roku  2008.  Następnie  odniósł  się  do  kwestii  poruszania  się  samochodów 
ciężarowych w kierunku budowanej autostrady przez drogi Oś. 1 Maja stwierdził, że samochody 
mogą  poruszać  się  po  wszystkich  drogach  w  zależności  od  dopuszczalnego  tonażu  drogi. 
Nadmienił, że Policja sprawdzi poruszaną kwestię.

Radna T. Rybka potwierdziła, wypowiedź radnego J. Majdy. Stwierdziła, że obserwuje intensywną 
działalność firmy Zielony Śląsk na Oś. 1 Maja, gdzie samochody ciężarowe należące do tej firmy 
poruszają  się  drogami  wewnętrznymi  Osiedla.  Nadmieniła,  że  dodatkowo  w  obecnym  okresie 
wzrosła  liczba samochodów o dużym tonażu przejeżdżających przez główną ulicę  Oś.  1  Maja, 
gubiących z samochodów elementy gruzu. Powiedziała, że przejeżdżające samochody ciężarowe 
przez Oś. 1 Maja w znacznym stopniu utrudniają mieszkańcom życie. 

Pan D. Ostrowski powiedział, że zgodnie z prawem ten kto zanieczyszcza drogę jest zobowiązany 
do jej czyszczenia. Stwierdził, że jeżeli z pojazdu wylatują jakieś materiały, to należy zgłosić taki 
fakt na Policję do Ruchu Drogowego. 

Radny M. Balcer  zapytał,  czy zostały przeprowadzone jakieś  czynności  związane z  przejęciem 
przez Policję budynku po Prokuraturze na ul. Wałowej? Następnie stwierdził, że ul. Jastrzębska 
z powodu wzmożonego ruchu samochodów ciężarowych opada. Zauważył, że most znajdujący się 
na  ul.  Mszańskiej  posiada  nośność  do  15  ton  jednakże  przejeżdżają  tam  samochody  o  dużo 
większym  tonażu.  W  związku  z  powyższym  zapytał,  czy  Policja  również  nie  mogłaby 
interweniować w tych sprawach?
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Pan D. Ostrowski powiedział, że trudno mu się jest wypowiadać na temat utrzymania technicznego 
dróg jak również nośności mostu na ul. Mszańskiej. Nadmienił, iż jeżeli Policji zostanie zgłoszone 
naruszenie  przepisów  prawa  dotyczących  nieprzestrzegania  przez  kierowców  samochodów 
ciężarowych  znaku  określającego  nośność  mostu,  wtedy  Policja  będzie  w  odpowiedni  sposób 
reagować. Natomiast odnosząc się do przejęcia przez Policję budynku na ul.  Wałowej mówiący 
stwierdził, iż ten budynek jest obecnie mu zbędny tym bardziej, że musiałby płacić czynsz za jego 
wynajmowanie. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że analizując informację przedstawioną przez Prokuraturę oraz 
Policję wynika z nich, iż wzrosły sprawy przeciwko mieniu. Jednakże można spodziewać się, iż 
w  związku  z  przedstawioną  informacją  Pana  Komendanta,  że  Policja  posiada  pełną  obsadę 
policjantów  można  się  spodziewać,  iż  nastąpi  znaczna  poprawa  wykrywalności  sprawców 
przestępstw przeciwko mieniu. 

Pan  D.  Ostrowski  powiedział,  że  wykrywalność  wzrosła  o  0,6%,  a  mianowicie  w  roku  2007 
zanotowano 1752 przestępstwa co w porównaniu do roku 2006 jest mniej o 515 przestępstw. 

Radny J. Grabowiecki powiedział, że z informacji które posiada szkodliwość na mieniu szczególnie 
w części gdzie znajdują się budynki wielorodzinne w ostatnim okresie wzrosła o 80%, a jeśli chodzi 
o ilość zdarzeń to o 123%. Stwierdził, że wykrywalność sprawców pomalowań ścian budynków 
w mieście jest równa zero, a w 2007 roku większość spraw tego typu została umorzona. W związku 
z  powyższym  zapytał,  czy  przy  pełnej  obsadzie  etatów  Policji  istnieje  możliwość  poprawy 
w zakresie  wykrywalności  sprawców przestępstw  przeciwko mieniu?  Nadmienił,  że  w mieście 
Rydułtowy, Radlin czy Pszowie czyli na terenie działania tej samej jednostki Policji i Prokuratury 
takich  przestępstw  nie  ma.  Dodał,  że  w  Radlinie  odnotowano  dwa  przypadku  przestępstw 
przeciwko mieniu w roku 2007, w Pszowie - trzy, w Rydułtowach - dwa, a w Wodzisławiu Śl. - 240.

Pan D. Ostrowski powiedział,  że radny w powyższej wypowiedzi mówił o zniszczeniu mienia, 
jednakże tego typu przestępstwo jest rozróżniane w dwóch kategoriach, a mianowicie: szkoda na 
wartość  powyżej  250  tyś.  zł  kwalifikuje  się  jako  przestępstwo,  a  poniżej  250  tyś.  zł  jako 
wykroczenie. Stwierdził, że wykrycie sprawców tego typu przestępstw czy wykroczeń jest bardzo 
trudne,  gdyż  w rachubę wchodzi  tylko  złapanie  sprawcy na  gorącym uczynku.  Nadmienił,  że 
w  obecnym  okresie  udało  się  złapać  sprawcę  pomalowania  kiosku,  gdzie  wartość  szkody 
oszacowano  na  1000  zł.  Powiedział,  że  jako  Komendant  Policji  dysponuje  określoną  liczbą 
policjantów,  którzy  wychodzą  na  Miasto  i  pełnią  służbę.  Stwierdził,  że  wzorem lat  ubiegłych 
wystąpił  do Prezydenta Miasta o  przekazanie środków na dodatkowe patrole,  jeżeli  Miasto nie 
udzieli dotacji Policji w dalszym ciągu na terenie Miasta będzie do dyspozycji 27 policjantów. 

Radna T. Rybka stwierdziła, że mieszkańcy Bloku Nr 28 na Oś. 1 Maja wielokrotnie interweniowali 
zgłaszając  Policji  zakłócanie  ciszy  nocnej,  jednakże  do  tej  pory  nic  nie  zostało  zrobione,  aby 
ułatwić  tym  mieszkańcom  normalne  funkcjonowanie  tym  bardziej,  iż  blok  ten  znajduje  się 
w  sąsiedztwie  Komendy  Policji.  Następnie  zapytała,  która  Dzielnica  Miasta  według  Pana 
Komendanta jest najbardziej niebezpieczna?

Pan  D.  Ostrowski  powiedział,  że  Policja  nie  prowadzi  aktualnie  statystki  najbardziej 
niebezpiecznych miejsc w Mieście.  Dodał,  że  spróbuje takie  dane uzyskać.  Nadmienił,  iż  śmie 
przypuszczać,  że  najbardziej  zagrożone  interwencjami  jest  Centrum  Miasta.  Powiedział,  że 
Policjanci udają się na każdą  interwencję, nawet jeżeli w jedno miejsce muszą jechać więcej razy.

Radny E. Szczygieł zapytał, jak układa się współpraca Policji ze Strażą Miejską?
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Pan  D.  Ostrowski  powiedział,  że  nie  ma  żadnych  uwag  co  do  współpracy  ze  Strażą  Miejską 
zarówno z Wodzisławia Śl. jak i  z Rydułtów oraz Radlina.  Nadmienił,  że raz na dwa tygodnie 
odbywają  się  wspólne  narady  służbowe  w  Komendzie  Powiatowej  Policji  w  czasie  których 
omawiane są zagrożenia istniejące na terenach poszczególnych Miast. 

Radny  W.  Szymura  zapytał,  czy  istnieją  wspólne  patrole  Straży  Miejskiej  i  Policji  na  terenie 
poszczególnych Dzielnic Miasta?

Pan D. Ostrowski powiedział, że po to są organizowane wspólne narady ze Strażą Miejską, aby 
przyjąć odpowiedni model postępowania, a jeżeli są potrzeby to organizowane są wspólne patrole. 
Nadmienił, że wspólne patrole Policji są prowadzone ze Strażą Miejską, Strażą Graniczną a w dniu 
26.03.2008r. została podpisana umowa o prowadzeniu wspólnych patroli z Policją Czeską. Dodał, 
że są prowadzone analizy, i jeżeli istnieje potrzeba to są organizowane wspólne patrole.

Radny E.  Szczygieł  zapytał,  dlaczego nie  prowadzi  się  intensywnych patroli  na  terenie  Miasta 
Wodzisławia Śl., skoro w innych Miastach takie patrole są prowadzone i widać efekty tej pracy?

Pan D. Ostrowski stwierdził, że należy również wziąć pod uwagę infrastrukturę poszczególnych 
miast,  ponieważ zupełnie  inna skala  problemu jest  jeżeli  chodzi  o  Miasto Wodzisław Śl.  a  np. 
Miasto Pszów. Powiedział,  że  w Wodzisławiu Śl.  jest  dużo kibiców, dużo młodzieży,  której  do 
głowy  przychodzą  bardzo  różne  pomysły,  co  przyczynia  się  do  tego,  że  skala  problemów 
w Wodzisławiu Śl. zawsze będzie większa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania do Pana Komendanta? Nikt 
takowych  nie  miał,  w  związku  z   czym poprosił  o  zreferowanie  tematu  przez  Pana  J.  Filasa 
Dowódcy Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. 

Radny  E.  Szczygieł  zaproponował,  aby  przejść  do  zadawania  pytań,  bez  wcześniejszego 
referowania  informacji  przez  przedstawiciela  Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej,  gdyż 
materiały radni otrzymali wcześniej i mogli się z nimi odpowiednio zapoznać. 

Rada Miejska jednogłośnie wyraziła zgodę na powyższą propozycję radnego E. Szczygła. 

Pan J. Filas Dowódca Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej przystąpił  do omówienia dwóch kwestii, 
które nie zostały przedstawione w informacji pisemnej, a mianowicie kwestię zaopatrzenia w wodę 
(sprawne hydranty), gdyż jest to bardzo duży problem na ternie całego powiatu wodzisławskiego. 
Stwierdził,  że  siły  Straży  Pożarnej  na  interwencje  wysyłane  są  na  wyrost,  gdyż  tam  gdzie 
wystarczyłby jeden zastęp do ugaszenia  pożaru,  wysyłane są  2-3 zastępy,  jednakże nie  zawsze 
można liczyć  na dodatkowe zastępy ponieważ są  to  jednostki  Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Powiedział, że równie ważną sprawą jak zapewnienie odpowiedniego zaopatrzenia w wodę, jest 
zapewnienie możliwości szybkiego dojazdu do miejsca objętego pożarem, a w szczególności do 
budynków domów wielorodzinnych. Nadmienił,  że najbardziej utrudniony dojazd do budynków 
wielorodzinnych jest  w porze nocnej,  a przedarcie się dużego samochodu strażackiego drogami 
wewnątrz-osiedlowymi  stwarza  ogromny  problem.  Stwierdził,  że  bardzo  ważne  jest,  aby  na 
potrzeby Straży Pożarnej jak i dla bezpieczeństwa mieszkańców bloków została zakupiona drabina, 
ponieważ aktualnie posiadana drabina przez jednostkę w Wodzisławiu Śl. jest bardzo przestarzała. 
W związku z  powyższym zwrócił  się  do Prezydenta Miasta  jak i  Rady Miejskiej  o  udzielenie 
wsparcia  Straży  Pożarnej  pozwalającego  na  zakup  odpowiedniej  drabiny.  Nadmienił,  że  nowa 
drabina kosztuje 4 mln zł, a Komenda Gówna Straży Pożarnej dofinansowuje zakup urządzeń do 
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połowy wartości, natomiast drugą połowę powiatowe jednostki muszą sobie znaleźć same. 

Radna W. Kiermaszek-Lamla zapytała, czy są prowadzone jakieś kontrole sprawności hydrantów 
oraz  odpowiedniego  ich  zabezpieczenia  w  Mieście,  aby  w  razie  pożaru  można  z  nich  było 
korzystać?

Pan J. Filas powiedział, że zgodnie z prawem przeglądy hydrantów powinne być przeprowadzane 
przynajmniej raz w roku. Nadmienił, że Państwowa Powiatowa Straż Pożarna nie jest właścicielem 
hydrantów, jednakże w czasie prowadzonych ćwiczeń strażacy starają się zwracać uwagę na fakt, iż 
w danym miejscu zaopatrzenie w wodę jest niewystarczające. 

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  stwierdziła,  że  Urząd  Miasta  będzie  musiał  w  jakiś  sposób 
zobligować właściciela hydrantów do przeprowadzenie ich przeglądów.

Radny A. Króliczek zauważył, że Pan J. Filas w swojej wcześniejszej wypowiedzi powiedział, że 
nie można liczyć na dojazd na czas Ochotniczych Straży Pożarnych w szczególności w godzinach 
do południowych zapytał, czy jest tak faktycznie?

Pan  J.  Filas  powiedział,  że  członkami  Ochotniczych  Staży  Pożarnych  są  osoby  zatrudnione 
w  innych  firmach,  zakładach  i  pojawiają  się  w  siedzibie  Straży  dopiero  w momencie  alarmu. 
W związku z powyższym zdarza się często, że jest wszczęty alarm natomiast jednostka OSP nie jest 
gotowa do wyjazdu, a jeżeli dojedzie na miejsce pożaru to z dużym opóźnieniem, albo w ogóle. 
Natomiast jeżeli chodzi  o zabezpieczenie sprzętowe OSP nie jest ono najgorsze, a dwie jednostki 
OSP Radlin II i Zawada są wpisane do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. Nadmienił, że 
co roku powyższe jednostki otrzymują z budżetu państwa środki w wysokości ok. 5-6 tyś. zł na 
zakup nowego sprzętu.

Radny I. Skupień zapytał, dlaczego OSP Radlin II zgodnie z przedstawioną informacją wyjeżdżała 
poza swój obszar działania aż 75 razy?

Pan J. Filas stwierdził, że ok. 5-6 lat temu pojawił się narastający problem z gniazdami owadów 
i mieszkańcy zarówno naszego powiatu jak i innych czuli się zagrożeni żyjąc w pobliżu gniazda np. 
szerszeni. Dodał, że na początku zastanawiano się, czy w ogóle tym tematem powinna zająć się 
Straż  Pożarna,  jednak  Komendant  Główny  zadecydował,  iż  Straże  Pożarne  podejmą  się  tego 
tematu. Nadmienił,  że Państwowa Powiatowa Straż Pożarna z tym tematem sama sobie już nie 
może poradzić, dlatego włączono w te akcje jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych m.in. także 
jednostka  OSP Radlin  II  została  wyposażona w specjalny  sprzęt  do usuwania  gniazd owadów. 
W związku z powyższym jednostka OSP Radlin II ma znacznie więcej wyjazdów aniżeli pozostałe 
jednostki na terenie Wodzisławia Śl. 

Radny  M.  Balcer  stwierdził,  że  podczas  wymiany  rurociągu  na  ul.  Kopernika  nastąpiło 
zmniejszenie ilości hydrantów na tej ulicy. Powiedział, że każdego roku jako radny zwraca się do 
PWiK o sprawdzenie stanu hydrantów oraz o zamontowanie na hydrantach brakujących  kołpaków, 
jednakże przedsiębiorstwo nie reaguje.

Pan  J.  Filas  stwierdził,  że  faktycznie  bardzo  ważne  jest  aby  wyegzekwować  od  właścicieli 
hydrantów ich sprawdzenia, jednakże tę kwestię trzeba uzgodnić z Międzygminnym Związkiem 
Wodociągów i Kanalizacji dlatego w tym celu należy sprawdzić ich zakres działalności.  
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Radny J. Grabowiecki stwierdził, że obecnie Urząd Miasta jest na etapie opracowywania nowego 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i zapytał, czy zdaniem Pana J. Filasa 
należałoby do  regulaminu wnieść  zapis  zakazujący  wypalania  traw,  palenia  liści  na  posesjach? 
Następnie mówiący podziękował za to, iż Straż Pożarna bardzo dużo czasu poświęca na prewencję. 
Zauważył, że prowadzone w ostatnim czasie ćwiczenia przeciwpożarowe w blokach Spółdzielni 
Mieszkaniowej ROW zostały bardzo dobrze odebrane przez mieszkańców.  Mówiący podziękował 
przedstawicielowi  Państwowej  Powiatowej  Straży  Pożarnej  za  organizowanie  ćwiczeń 
przeciwpożarowych także w budynkach wielorodzinnych.

Pan  J.  Filas  stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  umieszczenie  zapisu  zakazującego  wypalanie  traw 
w  Regulaminie  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Miasta,  to  nie  jest  on  wymagany, 
ponieważ wypalanie traw jest zabronione prawem i regulują to odpowiednie zapisy ustaw gdzie 
zabronione jest  wypalanie  traw m.in.  w odległości  100 metrów od budynków. Natomiast  jeżeli 
chodzi o organizowanie ćwiczeń przeciwpożarowych to w miesiącu marcu Państwowa Powiatowa 
Straż  Pożarna  w  Wodzisławiu  Śl.  miała  bardzo  dużo  zgłoszeń  osób  zainteresowanych 
przeprowadzeniem  takich  ćwiczeń  w  kolejnych  budynkach.  Dodał,  że  na  pewno  prowadzone 
ćwiczenia będą w dalszym ciągu kontynuowane. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  ktoś  jeszcze  ma  pytania  do  Pana  J.  Filasa?  Nikt 
takowych nie  miał,  w związku z   czym poprosił  o  zreferowanie  tematu  przez Pana  Zdzisława 
Chamigę Starszego Inspektora Straży Miejskiej.

Radny  E.  Szczygieł  zaproponował,  aby  przejście  do  zadawania  pytań,  bez  wcześniejszego 
referowania  informacji  przez  przedstawiciela  Straży  Miejskiej,  gdyż  materiały  radni  otrzymali 
wcześniej i mogli się z nimi odpowiednio zapoznać. 

Rada Miejska jednogłośnie wyraziła zgodę na powyższą propozycję radnego E. Szczygła. 

Radny J. Grabowiecki w nawiązaniu do przedstawionej informacji Straży Miejskiej stwierdził, że 
coraz  bardziej  przekonany  jest  do  prowadzonych  działań  przez  mówiącego  zmierzających 
w  kierunku  zmiany  zapisów  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Miasta, 
ponieważ z informacji można dowiedzieć się, iż 75% właścicieli posesji nie spełnia właściwych 
wymogów wynikających z Uchwały Rady Miejskiej w zakresie częstotliwości wywozu odpadów 
stałych i nieczystości płynnych. W związku z powyższym jeżeli ¾ mieszkańców Miasta nie spełnia 
warunków określonych w Regulaminie utrzymania czystości, to Rada Miejska nie powinna patrzeć 
na ten proceder obojętnie. Stwierdził, że problem zanieczyszczanie naszego Miasta jest z roku na 
rok coraz większy dlatego tym tematem radni powinni się zająć osobiście. 

Pan  Z.  Chamiga  stwierdził,  że  faktycznie  mieszkańcy  Miasta  nie  stosują  się  do  zapisów 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta. Powiedział, że Straż Miejska stara 
się  wyegzekwować od mieszkańców, aby ci  przestrzegali  zapisy tego regulaminu dlatego coraz 
częściej  nakładane  są  przez  Strażników Miejskich  mandaty.  Nadmienił,  że  w roku  2007 Straż 
Miejska została zreformowana, zostali wyznaczeni strażnicy-rewirowi, którzy na stałe mają swoje 
rewiry w postaci konkretnych Dzielnic Miasta na obszarach których dokonują bieżących kontroli. 
W związku z powyższym w niedługim czasie powinna zostać uregulowania kwestia przestrzegania 
zapisów Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta, jednakże nie oznacza to, iż 
dzikie wysypiska zupełnie znikną z terenu Miasta. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że faktycznie często widać patrole Straży Miejskiej na terenie 
Miasta.  Mówiący  zwrócił  uwagę,  aby  Straż  Miejska  zobaczyła  przystanek  na  ul.  Radlińskiej 
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w Wodzisławiu  Śl.,  który  powinien  być  wizytówką  Miasta,  a  jest  wręcz  przeciwnie  odstrasza 
przyjeżdżających do Miasta. Również przystanek na Oś. XXX-lecia obok Kościoła Św. Herberta 
wygląda  strasznie,  a  mnóstwo  ludzi  obok  niego  przechodzi.  Dodał,  że  Straż  Miejska  powinna 
również zwracać uwagę na tego typu problemy i w odpowiedni sposób interweniować. 

Pan Z. Chamiga powiedział, że tematem uporządkowania przystanków Straż Miejska zajmowała się 
w roku 2007, jednakże nikt nie uważa się za zarządców przystanków. W związku z faktem, iż 
z przystanków korzystają pasażerowie obsługiwani przez MZK, wystąpiono z wnioskiem do Sądu 
o  ukaranie  Prezesów MZK,  w efekcie  czego Sąd wymierzył  kary  pieniężne  jednak nic  to  nie 
zmieniło. Stwierdził,  że również Miasto Radlin miało problemy z dewastacjami mienia, dlatego 
wyszło z propozycją, aby tzw. grafficiarze malowali przystanki a Urząd na ich potrzeby zakupił 
odpowiednie farby. 

Radny E.  Szczygieł  powiedział,  że  faktycznie  patrole  Straży  Miejskiej  są  widoczne  na  terenie 
Miasta,  jednakże  ci  strażnicy  musieliby  zwracać  uwagę  na  niektóre  kwestie,  a  wobec  osób 
naruszających przepisy prawa powinny być wyciągane odpowiednie konsekwencje. Stwierdził, że 
w Mieście zbliża się okres nasadzania krzewów ozdobnych przez SKM, w związku z czym Straż 
Miejska również powinna zwracać większą uwagę na osoby wyrywające te krzewy i odpowiednio 
reagować na takie zdarzenia.  

Pan Z. Chamiga stwierdził, że sprawców niszczenia mienia trzeba złapać na gorącym uczynku, co 
bardzo rzadko się zdarza. 

Radny W. Szymura w nawiązaniu do złożonej informacji przez Straż Miejską gdzie napisano, że aż 
104 nietrzeźwe osoby zostały przez strażników miejskich przewiezione do miejsca zamieszkania, 
stwierdził,  że jest  to jedno z najczęstszych problemów z jakim spotykają się strażnicy miejscy. 
W związku z powyższym zapytał, ile kosztuje budżet Straży Miejskiej w skali roku przewożenie 
nietrzeźwych osób do miejsca ich zamieszkania? Następnie zapytał, czy inne służby działające na 
terenie Miasta pomagają Straży Miejskiej w ich działaniach?

Pan Z. Chamiga powiedział, że faktycznie w Mieście jest wiele osób, które nadmiernie spożywają 
alkohol i  nie są w stanie o własnych siłach wrócić do domów, dlatego "leżakują" w miejscach 
publicznych, co również stwarza zagrożenie dla  innych mieszkańców Miasta.  Dodał,  że dowóz 
osoby nietrzeźwej do miejsca zameldowania nie jest za darmo, ponieważ delikwent zostaje ukarany 
mandatem karnym, z którego dochód wpływa do kasy miasta. Stwierdził, że Straży Miejskiej nie 
jest udzielana pomoc przez inne podmioty w zakresie wyłapywania bezpańskich zwierząt. 

Radny  R.  Szamatowicz  stwierdził,  że  Komendant  Straży  Miejskiej  rok  temu  poinformował 
radnych,  iż  ul.  Kubsza będzie  tzw.  złotą  ulicą w kwestii  poprawy bezpieczeństwa.  W związku 
z powyższym zapytał, czy program zmierzający w kierunku poprawy bezpieczeństwa na ul. Kubsza 
został wdrożony a jeżeli tak to jakie są wymierne efekty tego działania?

Pan  Z.  Chamiga  powiedział,  że  program  o  którym  wspomniał  radny  R.  Szamtowicz  został 
wdrożony, na jego powodzenie największy wpływ miały wspólne patrole Straży Miejskiej i Policji. 
Natomiast ze strony Straży Miejskiej nie były prowadzone żadne analizy, jakie wymierne efekty 
przyniosła ta akcja. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania do Pana Z. Chamigi? Nikt 
takowych nie miał, w związku z  czym poprosił o zreferowanie tematu przez Pana Mariusza Grabca 
Kierownika Miejskiego Inspektoratu Obrony Cywilnej. 
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Radny  E.  Szczygieł  zaproponował,  aby  przejść  do  zadawania  pytań,  bez  wcześniejszego 
referowania informacji przez Pana Kierownika MIOC, gdyż materiały radni otrzymali wcześniej 
i mogli się z nimi odpowiednio zapoznać. 

Rada Miejska jednogłośnie wyraziła zgodę na powyższą propozycję radnego E. Szczygła. 

Radny W. Szymura nawiązując do przedstawionej informacji w której również zostało omówione 
wyposażenie  gminnego  magazynu  przeciwpowodziowego  stwierdził,  że  informacja  ta  jest 
prawidłowa,  jednakże  bardzo  duże  uwagi  budzi  ilość  sprzętu  w  który  został  wyposażony  ten 
magazyn.  Zapytał,  czy  ilość  tego  sprzętu  jest  związana  z  prowadzonymi  oszczędnościami 
w Urzędzie, czy może ilość sprzętu jest wystarczająca i zgodna z odpowiednimi przepisami?
 
Pan  M.  Grabiec  powiedział,  że  przedstawiony  w  informacji  wykaz  zakupionego  sprzętu  dla 
gminnego magazynu przeciwpowodziowego obejmuje rok 2007. Dodał, że ten magazyn klasyfikuje 
się  do kategorii  IV, a  jego wyposażenie jest  zgodne z  wytycznymi które ściśle  określają ilości 
poszczególnych sprzętów jakie powinne znaleźć się w tym magazynie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi, pytania do Pana M. Grabca? 
Nikt takowych nie miał. Następnie mówiący zapytał, czy istnieje potrzeba, aby Pan Piotr Miguła 
Kierownik  Biura  p/pożarowego  przystąpił  do  omawiania  tego  tematu  w  związku  z  faktem,  iż 
prowadzone biuro przez Pana Migułę jest powiązane z Państwową Powiatową Strażą Pożarną?

Radny A. Króliczek poprosił, aby Pan P. Miguła zechciał odpowiedzieć na kilka pytań, ponieważ 
zajmuje się Ochotniczymi Strażami Pożarnymi, gdzie pracuje wielu ochotników wykonujących tę 
pracę społecznie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w oczekiwaniu na przybycie Pan P. Miguły poruszył następujące 
kwestie:
– zapytał, czy jest zapewnione odpowiednie bezpieczeństwo konduktów żałobnych w Dzielnicy 

Wilchwy, które w celu dojścia od Kościoła na cmentarz znajdujący się na ul. Jodłowej muszą 
przejść pewien odcinek ul. Jastrzębskiej?

– powiedział,  że  na  uznanie  zasługuje  wykonanie  przez  Służby  Komunalne  Miasta  miejsc 
postojowych na Oś. Piastów przy Bloku nr 12. 

Radny A. Króliczek zapytał, jak wygląda kwestia organizacyjna, a mianowicie komu bezpośrednio 
podlega MIOC jak i Biuro p/pożarowe?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że bezpośrednim zwierzchnikiem MIOC jak i biura 
p/pożarowego  jest  Prezydent  Miasta.  Dodał,  że  w  najbliższym  czasie  MIOC  zostanie 
przekształcony w Biuro Zarządzania Kryzysowego zgodnie z ustawą o zarządzaniu kryzysowym. 

Radny A. Króliczek stwierdził, że Ochotnicze Straże Pożarne skupiają wokół siebie rzeszę ludzi, 
ochotników którym również  należy  się  jakaś  uwaga  w  związku  z  pracą  jaką  wykonują,  gdyż 
działają  społecznie  i  zasługują  na  odpowiedni  szacunek.  Powiedział,  że  w trakcie  rozmowy ze 
strażakami  OSP  Radlin  II  zaproponowali,  aby  zastanowić  się  nad  zakupem  wozu  bojowego 
w  związku  z  licznymi  wyjazdami  tej  straży.  W  związku  z  powyższym  zapytał,  czy  istnieje 
możliwość zakupu wozu bojowego w latach następnych dla OSP Radlin II?

Pan  P.  Miguła  powiedział,  że  był  prowadzony  przegląd  samochodów  strażackich  jednak  nie 
sugerowano się ilościami wyjazdów. Stwierdził,  że samochód którym dysponuje jednostka OSP 
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Radlin II jest z roku 1994, dodatkowo ok. dwa lata temu dla jednostki został zakupiony z budżetu 
miasta lekki samochód. W związku z powyższym jeżeli ta jednostka chciała posiadać samochód 
średni to mogła najpierw o nim pomyśleć a ewentualnie później  o zakupie samochodu lekkiego. 
Stwierdził, że na chwilę obecną po sprawdzeniu wszystkich samochodów rocznikowo najnowszym 
samochodem jest właśnie samochód OSP Radlin II bo z 1994r., natomiast najstarsze samochody 
pochodzą z roku 1973 i 1982r. należą do OSP Zawada. Nadmienił, że OSP Zawada tak jak OSP 
Radlin II znajduje się w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym jednak nie posiada lekkiego 
samochodu, a obecne posiadane samochody są już zużyte. Natomiast kwestia decyzji co do zakupu 
nowego samochodu dla OSP Radlin II nie leży w gestii mówiącego. Poinformował, że strażacy-
ochotnicy mają za każdy udział w akcji wyjazdowej wypłacany ekwiwalent pieniężny do wysokości 
1/75 średniej krajowej za każdą godzinę udziału w akcjach ratowniczo-gaśniczych.  
              
Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził, że na początku kadencji podczas projektowania budżetu 
zostały złożone wnioski m.in. OSP Zawada jak i OSP Radlin II, które zgłosiły zapotrzebowanie na 
zakup samochodów. Powiedział, że odrzucił wniosek OSP Zawada dotyczący zakupu samochodu 
lekkiego ze względu na koszt zakupu takiego samochodu, a mianowicie taki samochód kosztuje 
ok. 150 tyś. zł, natomiast samochód średni kosztuje ok. 400 tyś. zł. Nadmienił, że porozumiano się 
z OSP Zawada co do zakupu samochodu średniego i w tym roku po dwóch latach oszczędności 
zostanie zakupiony samochód średni dla tej jednostki. Stwierdził, że w Mieście stan wyposażenia 
OSP można określić  jako bardzo dobry,  pozostaje jeszcze wymiana starego samochodu w OSP 
Zawada.  Powiedział,  że  w  mieście  pozostaje  problem  gaszenia  pożarów  w  blokach  czyli 
w wysokim budownictwie. W związku z powyższym należałoby się zastanowić nad koniecznością 
dopłaty do sprzętu dla Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej,  a dopiero później powrócić do 
wyposażania Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta. 
 
Radny A. Króliczek stwierdził, że jego intencją nie było doprowadzenie do wyboru polegającego na 
zakupie  samochodu  średniego  dla  Radlina  II  kosztem OSP Zawada.  Powiedział,  że  chciał  się 
dowiedzieć,  czy  istnieje  jakiś  plan  zakupów  sprzętu  dla  OSP.  Nadmienił,  że  Pan  Prezydent 
wytłumaczył, iż na razie nie można mówić o zakupie nowego sprzętu dla OSP Radlin II. 

Nikt więcej nie miał pytań w tym punkcie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił trzydziestominutową przerwę. 

Po przerwie. 

Ad 4.
Informacja na temat pozyskanych środków zewnętrznych w roku 2007 oraz zamierzeniach na lata 
następne. Zreferował Pan M. Kieca Prezydent Miasta. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Pan M. Kieca powiedział, że powyższa informacja podzielona jest na trzy bloki, a mianowicie na 
tryb  pozakonkursowy  RPO,  tryb  konkursowy  RPO  oraz  Program  Operacyjny  Kapitał  Ludzki. 
Stwierdził,  że w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 
2007-2013 wyodrębniono 4 programy subregionalne. Miasto Wodzisław Śl. należy do subregionu 
zachodniego województwa śląskiego, stąd w ramach uzgodnionego Programu Rozwoju Subregionu 
Zachodniego sfinansowane zostaną trzy projekty, których beneficjentem jest miasto Wodzisław Śl., 
a mianowicie:
– w priorytecie - Transport:

11



– "Udrożnienie ruchu w południowej części Subregionu Zachodniego - Wodzisław Śl. 
- Etap I",

– "Udrożnienie ruchu w południowej części Subregionu Zachodniego - Wodzisław Śl. 
- Etap II"

podpisanie umowy o dofinansowanie nastąpi najprawdopodobniej w I kwartale 2009 roku.
– w priorytecie - Społeczeństwo informacyjne:

– "System Informacji Przestrzennej w Wodzisławiu Śląskim"
podpisanie umowy o dofinansowanie nastąpi najprawdopodobniej w IV kwartale 2008 roku. 
Powiedział,  że  w  trybie  konkursowym  -  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa 
Śląskiego według  indykatywnego harmonogramu konkursów na  lata  2007-2013  przewiduje  się 
następujące terminy naboru wniosków o dofinansowanie w 2008 roku:
– termin 1 kwietnia - 31 maja 2008r. :

– w priorytecie Transport - "Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej wraz z przebudową 
drogi w ul. Michalskiego w Wodzisławiu Śląskim - część drogowa" - według mówiącego 
szanse, iż ten projekt wygra w konkursie są minimalne,

– w priorytecie Infrastruktura edukacyjna:
– "Przebudowa basenu przy SP Nr 3 wraz z rozbudową budynku szkoły",
– "Rozbudowa  budynku  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  nr  3  wraz 

z zagospodarowaniem terenu szkolnego w Wodzisławiu Śl., Dzielnica Radlin",
– "Budowa pełnowymiarowej sali gimnastycznej w Gimnazjum Nr 2"

mówiący dodał, że wymienione powyżej trzy projekty konkurują ze sobą w działaniu Infrastruktura 
placówek  oświatowych.  Nadmienił,  iż  największe  szanse  na  pozyskanie  środków  ma  projekt 
pn."Przebudowa basenu SP Nr 3 wraz z rozbudową budynku szkoły".

– w priorytecie Infrastruktura edukacyjna:
– "Stworzenie miejskiego zintegrowanego systemu wspomagania zarządzania oświatą 

w Wodzisławiu Śl." - mówiący powiedział, że ten projekt ma bardzo duże szanse na 
pozyskanie środków, 

– termin 2 czerwca - 31 lipca 2008 roku:
– w priorytecie Zrównoważony rozwój miast:

– "Rewitalizacja zespołu pałacowo-parkowego - Etap I Park",
– "Zagospodarowanie na cele rekreacyjno-sportowo-kulturalne jarów Dąbrówki-XXX 

lecia-Piastów"
mówiący dodał,  że  wymienione powyżej  dwa projekty konkurują  ze sobą w konkursie,  jednak 
największe szanse według mówiącego ma projekt dotyczący zagospodarowania Jarów.
– termin 1 lipca - 29 sierpnia 2008 roku:

– w priorytecie Kultura:
– "Rozbudowa amfiteatru w ramach Zespołu Pałacowo-Parkowego w Wodzisławiu 

Śl.",
– w priorytecie - Zdrowie i rekreacja:

– "Modernizacja basenu MOSiR w Dzielnicy Wilchwy w Wodzisławiu Śl." ,
Następnie  powiedział,  że  według  harmonogramu Naboru  Wniosków na  rok  2008 do  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki przewiduje się złożenie następujących wniosków o dofinansowanie:
– "Aktywizacja zawodowa osób długotrwale bezrobotnych",
– "Aktywizacja zawodowa kobiet długotrwale bezrobotnych",
– "Przedszkole domowe - efektem integracji społecznej",
– "Centrum Informacji - otwarte drzwi",
– "Stres i wypalenie zawodowe pracowników MOPS",
– "Poprawa obsługi obywatela i modernizacja zarządzania w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śl.",
– "Zajęcia dodatkowe dla uczniów szkół podstawowych i gimnazjów w Wodzisławiu Śl."
mówiący dodał, że powyższe programy są objęte 100% dofinansowaniem.
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Stwierdził, że przekazane radnym informacja bardzo szczegółowo obrazuje zaangażowanie Urzędu 
Miasta Wodzisławia Śl. w realizację każdego projektu. 

Ze względu na przedstawienie tegoż materiału na merytorycznych Komisjach oraz wcześniejszego 
zapoznania się radnych z materiałami, nikt nie miał pytań.

Ad 5.
Podjęcie uchwał.

a) Uchwała w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok. 
            Zreferował Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta. 

Pan  T.  Bednorz  powiedział,  że  uchwała  obejmuje  podział  ostatniej  części  wolnych  środków. 
Dodatkowo uchwała obejmuje podziała środków Rad Dzielnic, jednakże mówiący zasygnalizował 
znając dwie różne opinie Komisji Strategii(...) oraz Komisji Gospodarki Komunalnej(...) przyjęte 
zostało  następujące  założenie,  aby  w  tym  roku  środki  Rad  Dzielnic  przeznaczone  na  zadania 
oświatowe utrzymać, natomiast środki przeznaczone na zadania kulturalno-sportowe przeznaczyć 
na  inne  zadanie,  gdyż  została  zabezpieczona  dodatkowa  kwota  30  tyś.  zł  dla  wszystkich  Rad 
Dzielnic  w  zakresie  kultury  i  sportu.  Następnie  mówiący  zwrócił  uwagę  na  załączniki  do 
omawianej uchwały:
– Nr 1 w którym zwiększa się o kwotę 155.200 zł dochody i wydatki budżetu miasta w wyniku 

wprowadzenia  dotacji  celowej  otrzymanej  z  budżetu  państwa  na  realizację  zadań własnych 
gminy oraz zadań bieżących z zakresu administracji  rządowej oraz innych zadań zleconych 
gminą,

– Nr  2  dotyczący  dochodów  i  wydatków  na  programy  i  projekty  realizowane  ze  środków 
pochodzących  z  budżetu  Unii  Europejskiej  oraz  źródeł  zagranicznych  nie  podlegających 
zwrotowi,

– Nr 3 - dotyczący limitu wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2008-2010, 
który  ulega  na  ten  rok  zmniejszeniu  o  1.546.604,40  zł.  Dodał,  że  zaistniało  pewne 
niedopatrzenie, ponieważ w tym załączniku nie zostały ujęte środki przeznaczone przez Radę 
Dzielnicy Radlin II na zadanie pn. przygotowanie dokumentacji projektowej wraz z realizacją 
oświetlenia i budową parkingu w pobliżu kościoła św. Marii Magdaleny przy ul. Chrobrego 
w wysokości 100 tyś. zł,  w związku z czym zostanie to poprawione.

Poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu. 

Pan  K.  Walas  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Oś.  XXX-lecia-Piastów-Dąbrówki  zapytał, 
dlaczego w wieloletnim programie  inwestycyjnym nie  zostało  ujęte  zadanie  dotyczące  budowy 
drogi dojazdowej do garaży znajdujących się przy ul. Leszka?

Pan T. Bednorz  stwierdził, że jeżeli zadanie jest przewidziane na jeden rok realizacji to nie może 
zostać ujęte w wieloletnim programie, gdyż obejmuje on te zadania, które są realizowane w okresie 
dłuższym niż jeden rok budżetowy. 

Radny  R.  Szamatowicz  stwierdził,  że  obecnie  proponuje  się  Radzie  Miejskiej  przegłosowanie 
uchwały, która zawiera nieaktualny podział środków Rady Dzielnicy Nowe Miasto ze względu na 
zmienioną uchwałę Rady Dzielnicy dotyczącą podziału środków inwestycyjnych. 

Pan T. Bednorz powiedział, że na posiedzeniu łączonych Komisji: Komisji Strategii(...) i Komisji 
Gospodarki Komunalnej(...) Prezydent Miasta poinformował, że zgodnie z uchwałą Radą Dzielnicy 
która  została  podjęta  w dniu  25.03.br.,  nowy podział  środków inwestycyjnych Rady  Dzielnicy 
Nowe Miasto, będzie ujęty w zmianach budżetowych w miesiącu kwietniu. 
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Radny R.  Szamatowicz  stwierdził,  że  z  powyższej  wypowiedzi  wynika,  iż  do tematu podziału 
środków powróci się w miesiącu kwietniu. Powiedział, że w §10 omawianej uchwały zmniejsza się 
wydatki budżetu miasta w dziale 900 z zadań Rady Dzielnicy Nowe Miasto np. miejsca postojowe 
ul. 26 Marca na wysokości kl. 33 w kwocie 20.000 zł, w związku z czym Rada Miejska podejmując 
przedstawioną uchwałę zdecyduje o tym, iż to zadanie nie będzie realizowane. 
 
Pan T. Bednorz stwierdził,  że Radny R. Szamatowcz może zgłosić wniosek o nie przenoszenie 
20 tyś.  zł  z zadanie pn.  miejsca postojowe ul.  26 Marca albo wstrzymać się z  tym wnioskiem 
i  kompleksowo dokonać przeniesień w uchwale w sprawie zmian budżetu Miasta  na 2008 rok 
w miesiącu kwietniu. 
Radny R. Szamatowicz zauważył, że również w omawianej uchwale nie znalazła się kwota 4.000 zł 
przeznaczona przez Radę Dzielnicy Nowe Miasto na działalność kulturalno-sportową. Zauważył, że 
powyższe  środki  zostały  już  rozdysponowane  zapytał,  czy  środki  przeznaczone  na  zadania 
kulturalno-sportowe  Rada  Dzielnicy  będzie  mogła  wykorzystać  zgodnie  z  ich  przeznaczeniem 
określonym w uchwale Rady Dzielnicy?

Pan T. Bednorz  zauważył, że już wcześniej wspomniał, iż środki które Rady Dzielnic przeznaczyły 
w swoich uchwałach na działalność kulturalno-sportową nie zostały uwzględnione w omawianej 
uchwale,  gdyż z  wolnych środków została  zabezpieczona kwota 30 tyś.  zł  dla  wszystkich Rad 
dzielnic  na  działalność  kulturalno-sportową  czyli  możliwość  organizowania  imprez  kulturalno-
sportowych. W związku z powyższym jeżeli Rada Miejska przyjmie propozycję podziału wolnych 
środków, to Rada Dzielnicy Nowe Miasto kwotę 4 tyś. zł będzie mogła przeznaczyć na inny cel. 

Radny  R.  Szamatowicz  zapytał,  dlaczego  została  w  omawianej  uchwale  uwzględniona  kwota 
2.500 zł przeznaczona przez Radę Dzielnicy Wilchwy na działalność kulturalno-sportową?

Pan T. Bednorz  stwierdził, że zarówno kwota 2.500 zł przeznaczone na działalność kulturalno-
sportową jak również kwota 11.000 zł zostały przeznaczone na zwiększenie wydatków na budowę 
budynku socjalno-sportowego na ul. Jastrzębskiej. 
 
Radny R. Szamatowicz stwierdził, że z zapisu omawianej uchwały nie wynika, iż kwota 2.500 zł 
została  przeznaczona  na  dofinansowanie  do  budowy  budynku  socjalno-sportowego  na 
ul.  Jastrzębskiej.  Powiedział,  że z wcześniejszej wypowiedzi Skarbnika Miasta wynika, iż Rada 
Dzielnicy Nowe Miasto w dalszym ciągu może skorzystać z kwoty 4.000 zł które przeznaczyła na 
działalność kulturalno-sportową. Następnie zapytał, czy Rada Dzielnicy Nowe Miasto będzie mogła 
dodatkowo skorzystać ze środków zabezpieczonych przez Prezydenta Miasta w kwocie 30 tyś. zł?

Pani  A.  Chudzik  II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  stwierdziła,  że  kwota  30  tyś.  zł  została 
zabezpieczona  w  omawianej  uchwale  na  zadania  wszystkich  Rad  Dzielnic  w  zakresie  kultury 
i  sportu,  będzie  się  ona  znajdowała  w  środkach  Wydziału  Strategii  Rozwoju  Miasta,  a  każda 
Dzielnica będzie mogła się ubiegać o środki do wysokości 3 tyś. zł. 

Pan T. Bednorz stwierdził, że Rada Dzielnicy Nowe Miasto w swojej uchwale zabezpieczyła kwotę 
4  tyś.  zł  na  działalność  kulturalno-sportową,  jednakże  te  środki  nie  zostaną  przeniesione 
w  przedstawianej uchwale. Natomiast Rada Dzielnicy Nowe Miasto będzie mogła skorzystać z 
kwoty ok. 3 tyś. zł na organizowanie imprez kulturalno-sportowych. Nadmienił, że kwota 4 tyś. zł 
którą Rada Dzielnicy Nowe Miasto przeznaczyła na działalność kulturalno-sportową będzie mogła 
przeznaczyć na inny cel, tak jak zrobiła Rada Dzielnicy Wilchwy przeznaczając kwotę na budowę 
budynku socjalno-sportowego. 
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Radny R. Szamatowicz zapytał, czy jeżeli Rada Dzielnicy w swojej uchwale przeznaczyła kwotę 
4  tyś.  zł  na  działalność  kulturalno-sportową,  to  obecnie  nie  będzie  mogła  skorzystać  z  kwoty 
ok. 3 tyś. zł?

Pan T. Bednorz  powiedział, że Rada Dzielnicy będzie musiała dokonać zmiany swojej uchwały 
i  przeznaczyć kwotę 4 tyś.  zł  na inny cel.  Natomiast  jeżeli  Rady Dzielnic mają zabezpieczone 
środki w swoich uchwałach w kwocie ok. 3 tyś. zł na działalność kulturalno-oświatową, to nie 
muszą dokonywać ich zmiany, gdyż odpowiednie środki będą zabezpieczone tylko w innym dziale. 
Radny J. Kaczyński zapytał, czy Rady Dzielnic miały prawo w swoich uchwałach zabezpieczyć 
środki na działalność kulturalno-sportową? Nadmienił, że Rady Dzielnic podjęły takowe uchwały 
i nie naruszają prawa. 

Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  stwierdził,  że  zgodnie  z  wnioskiem  jednej  z  Komisji  Rady 
Miejskiej, zostało wysłane pismo do poszczególnych Rad Dzielnic informujące, że każda Dzielnica 
może przeznaczać środki tylko na zadania inwestycyjne. Nadmienił, że w miesiącu styczniu 2008 
roku odbyło się spotkanie Przewodniczących Rad i Zarządów Dzielnic, Prezydium Rady Miejskiej 
oraz Prezydenta Miasta na którym ustalono, iż w bieżącym roku środki Rad Dzielnic będą po raz 
ostatni dzielone tak jak odbywało się to do tej pory, natomiast od roku 2009 Rady Dzielnic będą 
przeznacza środki tylko na zadania inwestycyjne. 

Radny J. Kaczyński stwierdził, że Rada Dzielnicy podejmując swoją uchwałę w której przeznaczyła 
4 tyś. zł na działalność kulturalno-sportową postąpiła prawidłowo, gdyż działała zgodnie z prawem.

Pan T. Bednorz stwierdził, że cztery Rad Dzielnicy przeznaczyły w swoich uchwałach środki na 
działalność kulturalno-sportową, pozostałe tego nie uczyniły, czyli postąpiły zgodnie z zaleceniami 
Prezydenta Miasta.

Pan E. Porwolik Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Stare Miasto stwierdził,  że Rada Dzielnicy 
Stare Miasto podjęła uchwałę w sprawie rozdysponowania środków na swoim posiedzeniu w dniu 
10  grudnia  2007r.,  w  której  przeznaczyła  jakieś  środki  na  działalność  kulturalno-sportową, 
natomiast  pismo  Prezydenta  Miasta  wpłynęło  do  Przewodniczącego  Rady  Dzielnicy  w  dniu 
11 grudnia 2007r. Nadmienił, że Rada Dzielnicy spotkała się ponownie i przeznaczyła te środki na 
inne cele zgodnie z zaleceniami Prezydenta Miasta, jednakże uchwała Rady Dzielnicy nie została 
dostarczona jeszcze do Urzędu Miasta dlatego środki te zostaną tak jak powiedział Pan Skarbnik 
Miasta przesunięte na sesji w miesiącu kwietniu. 

Pan L. Kolorz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Radlin stwierdził,  że należy doprowadzić do 
urealnienia kwoty przeznaczonej na budowę parkingu w pobliżu kościoła  św. Marii  Magdaleny 
przy ul. Chrobrego, gdyż obecnie zabezpieczona kwota 240 tyś. zł nie wystarczy na realizację tego 
zadania w całości. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała Nr XXI/209/08 w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok 
została podjęta (ilość głosów: za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 2).

b) Uchwała  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach. 

            Zreferował Pan T. Dragon Kierownik Biura Ochrony Środowiska.
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Nikt nie miał pytań.

Uchwała Nr XXI/210/08  w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 
21).

c) Uchwała  w sprawie  sposobu podziału  środków na  doskonalenie  zawodowe nauczycieli, 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których Miasto Wodzisław Śląski 
jest organem prowadzącym. 

           Zreferował Pan R. Ciesielski Naczelnik Wydziału Edukacji.

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  Nr  XXI/211/08 w  sprawie  sposobu  podziału  środków  na  doskonalenie  zawodowe 
nauczycieli, zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których Miasto Wodzisław 
Śląski jest organem prowadzącym została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18).

d) Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Gorzyce.
            Zreferował Pan Z. Chamiga Starszy Inspektor Straży Miejskiej. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwała Nr XXI/212/08  w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Gorzyce została jednogłośnie 
podjęta (ilość głosów: za - 18).

e) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy na dzierżawę nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy-
Miasta Wodzisławia Śląskiego na czas dłuższy niż trzy lata. 

          Zreferowała Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr XXI/213/08  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy na dzierżawę nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy-
Miasta  Wodzisławia Śląskiego na czas  dłuższy niż  trzy lata  została  jednogłośnie  podjęta  (ilość 
głosów: za - 19).

Ad. 6
Przedstawienie  wyników  kontroli  przeprowadzonej  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego. 
Zreferował Pan S. Stachoń Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej. 

Radny  S.  Stachoń  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  odczytał  sprawozdanie 
z przeprowadzonej kontroli  w Wydziale Inwestycji  Miejskich i  Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miasta Wodzisławia Śląskiego w temacie: „Budowa III etapu kanalizacji sanitarnej ulic: Pałacowej, 
Pszowskiej, Osadniczej w Dzielnicy Kokoszyce” (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Następnie poinformował,  że posiedzenie Komisji  Rewizyjnej w miesiącu kwietniu odbędzie się 
w dniu 03.04.2008r. o godz. 900.
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Nikt nie miał pytań. 

Rada Miejska przyjęła odczytanie sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli. 

Ad. 7 
Protokół z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śl., która odbyła się w dniu 28 lutego 2008 roku został 
przyjęty (ilość głosów: za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1).

Ad. 8
Wolne głosy  i wnioski.

Radny M. Balcer poprosił o udzielenie informacji na temat przekształcenia Służb Komunalnych 
Miasta w spółkę oraz o przekazanie części nadwyżki budżetowej dla SKM. 

Radny Cz.  Rychlik zapytał,  czy został  opracowany harmonogram oczyszczania terenów Miasta 
Wodzisławia  Śl.?  Następnie  zwrócił  uwagę,  iż  na  przeciwko  cmentarza  znajdującego  się  na 
ul.  Pszowskiej  uporządkowano park,  natomiast  również  należałoby się  zająć  uporządkowaniem 
skarpy znajdującej  się  po przeciwnej  stronie.  Poprosił  również  o uporządkowanie  terenu jarów 
pomiędzy Oś. Dąbrówki-XXX-lecia- Zespołem Szkół Technicznych, ponieważ tworzy się tam duże 
wysypisko śmieci. 

Radny  J.  Wyleżych  poprosił  o  przyśpieszenie  prac  związanych  z  opracowaniem  nowego 
Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Miasta,  gdyż  regulamin  ten  powinien 
najpierw zostać jeszcze  zaopiniowany przez SANEPID oraz Komisje Rady Miejskiej. Dodał, że 
prace  związane  z  opracowaniem  nowego  regulaminu  również  należy  przyśpieszyć,  aby  Straż 
Miejska mogła wykonywać odpowiednie kontrole zgodnie z nowymi przepisami. 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził, że nie istnieje słowo nadwyżka budżetowa, ponieważ 
budżet Miasta ma deficyt, natomiast dokonano podziału wolnych środków z roku 2007. Powiedział, 
że  termin  przekształcenia  SKM  w  spółkę  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  zależy  tylko 
i wyłącznie od Sejmu RP, który rozpoczął prace nad nowelizacją prawa zamówień publicznych, 
gdzie  proponowane  są  dwa  skrajne  rozwiązania:  pierwsze  daje  możliwość  udzielania  w trybie 
bezprzetargowym zlecania  zadań własnych gminy, spółce gdzie  100% udziałowcem jest  gmina, 
natomiast  drugie  rozwiązanie  wyklucza  możliwość  zlecania  zadań  spółce  ze  100%  gminy 
w  trybie  bezprzetargowym.  Nadmienił,  że  nie  dojdzie  do  przekształcenia  SKM  jeżeli 
znowelizowane prawo zamówień publicznych będzie  zabraniać  zlecania  zadań własnych gminy 
w  trybie  bezprzetargowym  spółce  ze  100%  udziałem  gminy,  wtedy  będzie  brana  pod  uwagę 
możliwość przekształcenia Zakładu w jednostkę. 

Pan D. Szymczak II Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że strona finansowa SKM nie polepsza 
się. Powiedział, że obecnie w SKM trwa rozliczanie zaliczek udzielonych przez Miasto, w celu 
umożliwienia  funkcjonowania  Zakładu,  natomiast  obecne  tempo  prac  dzięki  sprzyjającej  aurze 
pogodowej  skutkuje  odrabianiem  pobranych  zaliczek,  jednakże  dopiero  w  momencie 
przekształcenia,  Zakład  będzie  funkcjonował  jako  sprawny  płatnik.  Nadmienił,  że  obecnie 
w  Zakładzie  funkcjonuje  nowy  Dyrektor,  który  wykonał  już  znaczące  kroki  powodujące  już 
wdrażanie  pewnych  oszczędności.  Dodał,  że  podwyżki  dla  pracowników  Zakładu  jakie  miały 
miejsce w roku ubiegłym wyczerpały już możliwości dalszych podwyżek zauważył, że pracownicy 
którzy chcieli odejść z pracy w SKM już to zrobili. Stwierdził, że zaczyna się prowadzić pewne 
oszczędności  w  Zakładzie  m.in.  uszczelnia  się  ściągalność  opłat  z  parkingów,  prowadzone  są 
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kwestie związane z funkcjonowaniem targowiska miejskiego (Miasto miesięcznie płaci 5 tyś. zł za 
pobieranie wody na targowisku, z której korzystają wszyscy najemcy targowiska, a takowa opłata 
nie jest  wliczana w czynsz).  Powiedział,  że  sytuacja w zakresie podpisanych umów na wywóz 
odpadów polepsza się, gdyż Zakład próbuje wyjść ze swoją działalnością poza obręb Miasta do 
innych gmin np. do Gminy Mszana, gdzie połowa mieszkańców nie ma podpisanych umów na 
wywóz  nieczystości.  Dodał,  że  został  rozstrzygnięty  przetarg  na  dużą  śmieciarkę  oraz 
w rozstrzygnięciu jest przetarg na pojemniki, takie zabiegi mają służyć dosprzętowieniu Zakładu. 
Nadmienił,  że  kwota  zabezpieczona  na  zakup  śmieciarki  nie  została  wykorzystana  w  całości, 
dlatego  zostanie  skierowany  w  najbliższym  czasie  wniosek  na  merytoryczne  Komisje 
o  przeznaczenie  tych  środków  na  kolejne  zadania  inwestycyjne,  które  nie  zostały  ujęte 
w  pierwotnym  planie  inwestycyjnym.  Następnie  poinformował,  że  skarpa  znajdująca  się  na 
ul.  Pszowskiej  na  przeciwko  cmentarza  nie  jest  własnością  Miasta.  Dodał,  że  wiele  prac 
porządkowych jest realizowanych na bieżąco. Stwierdził, że zdaje sobie sprawę z faktu, iż teren 
Jarów   pomiędzy  Oś.  Dąbrówki-XXX-lecia  a  Zespołem  Szkół  Technicznych  jest  zaniedbany, 
jednakże  w  Mieście  są  o  wiele  gorsze  miejsca.  Powiedział,  że  w  celu  wyegzekwowania  od 
mieszkańców miasta utrzymania czystości doprowadzono do zakończenia prac nad opracowaniem 
nowego Regulaminu utrzymania czystości i  porządku na terenie Miasta, który będzie w sposób 
rygorystyczny  obligował  do  wywożenia  nieczystości.  Nadmienił,  że  nowy  regulamin  zostanie 
przedstawiony na komisjach w miesiącu kwietniu. 

Radny  J.  Wyleżych  stwierdził,  że  należy  się  obawiać,  iż  jeżeli  w  regulaminie  nie  zostanie 
uwzględniona segregacja odpadów, to obecnie prowadzona przez mieszkańców miasta segregacja 
zostanie  zaniechana.  Dodał,  że  należałoby  tę  kwestię  przedyskutować,  ponieważ  segregacja 
odpadów jest bardzo ważna, a jeżeli ta kwestia nie zostanie ujęta w regulaminie, to mieszkańcy 
zaprzestaną prowadzenia segregacji. 

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta powiedział, że miasto posiada dobre doświadczenia jeżeli 
chodzi o segregację odpadów, gdyż z roku na rok wzrasta liczba odpadów segregowanych. Dodał, 
że  obecnie  jest  rozważany  problem  wprowadzenia  segregacji  do  opracowanego  regulaminu. 
Stwierdził, że regulamin nie jest dobrym miejscem aby umieszczać w nim zachęty do prowadzenia 
segregacji  odpadów, jednakże taka zachęta powinny być w samym cenniku firm wywozowych. 
Nadmienił,  że  worki  do  prowadzenia  segregacji  powinne  być  mieszkańcom  przekazywane 
odpłatnie, a patrząc na doświadczenia firm wywozowych z innych miast, wliczanie ceny worków 
do  wywozu  odpadów  nie  wpłynęło  negatywnie  na  ilość  worków  pozyskiwanych  w  wyniku 
segregacji.  

Pan L. Kolorz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Radlin II zapytał, jak będzie wyglądał system 
pobierania opłat za wywóz nieczystości, ponieważ kiedyś pobierano opłaty na miejscu? Nadmienił, 
że jeżeli opłaty będą pobierane na poczcie to prowadzona przez mieszkańców segregacja odpadów 
może zostać zaniechana.

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że obecnie nie ma konkretnego wariantu jak miałoby 
wyglądać uiszczanie opłat  za worki przeznaczone do segregacji.  Nadmienił,  że będą rozważane 
różne warianty.

Rady A. Króliczek poprosił, aby nie zapomnieć o dokonaniu nasadzenia nowych drzew w miejscu 
obecnie wyciętych przy Szkole Podstawowej Nr 17.

Radny  J.  Kaczyński  powrócił  do  tematu  podziału  środków  inwestycyjnych  Rad  Dzielnic. 
Stwierdził,  że  Rady Dzielnic  konstruując  podział  środków działają  w oparciu o dwie uchwały: 
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o podziale środków na cele inwestycyjne oraz o podziale środków na cele kulturalno-sportowo-
oświatowe. W związku z powyższym jeżeli obecnie proponuje się dokonanie podziału środków Rad 
Dzielnic  tylko  i  wyłącznie  na  zadania  inwestycyjne  należy  dokonać  zmiany  tych  uchwał  lub 
stworzyć jedną uchwałę, która ujednoliciłaby sposób podziału środków Rad Dzielnic. Dodał, że 
skonstruowaniem  takiej  uchwały  powinna  zająć  się  Komisja  Prawa(...)  w  porozumieniu 
z Przewodniczącymi Rad i Zarządów Dzielnic. 

Radny J.  Majda  zapytał,  kto  wchodzi  w skład  powołanego  przez  Prezydenta  Miasta  Komitetu 
Organizacyjnego  Imprez  Miejskich  Wodzisławia  Śląskiego,  jak  również  kto  zajmuje  się 
stworzeniem  projektu  współpracy  Urzędu  Miasta  ze  stowarzyszeniami?  Następnie  poprosił 
o doprowadzenie do zakończenia w możliwie jak najszybszym czasie remontu ul. Teligi, który trwa 
już od ubiegłego roku. 

Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  Komitet  Organizacyjny  Imprez 
Miejskich, to jego przewodniczącą  jest Pani A. Chudzik II Zastępca Prezydenta Miasta, jednakże 
wszelkie kwestie, propozycje imprez można zgłaszać do Pana Zbigniewa Podleśnego Naczelnika 
Wydziału Strategii Rozwoju Miasta. Natomiast kwestia dotycząca  stworzenie modelu wspólnego 
dochodzenia  organizacji  pozarządowych  i  władz  samorządowych  do  opracowania  i  przyjęcia 
programu współpracy, jest realizowana w ramach programu „Gmina -tu wszystko się zaczyna” do 
którego również przystąpiło miasto Wodzisław Śl. Dodał, że pierwsze spotkanie w ramach tego 
programu odbędzie  się  już 8 kwietnia  2008 roku o godz.  17,00 w Urzędzie  Stanu Cywilnego. 
Stwierdził, że dokończenie remontu ul. Teligi zależy obecnie tylko i wyłącznie od temperatury. 

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  poprosiła,  aby  władze  miasta  zwróciły  się  do  wszystkich 
zarządzających przystankami autobusowymi w mieście o ich uporządkowanie i odmalowanie, z 
wyznaczeniem terminu wykonania tych prac. Zarządzającym należy również zwrócić uwagę, że 
jeżeli takowe prace nie zostaną wykonane to służby porządkowe Miasta uporządkują przystanki, a 
kosztami zostaną obciążeni zarządcy tych przystanków.  

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził,  że proponowane przez Panią Radną 
rozwiązanie  byłoby  dobrym  modelem wyjścia  z  obecnej  sytuacji,  jednakże  z  informacji  które 
uzyskał mówiący z posiedzeń Zarządu Międzygminnego Związku Komunikacyjnego, w pewnym 
momencie  gminy  przejęły  obowiązek  utrzymania  przystanków  autobusowych  ze  względu  na 
trudności  finansowe  MZK.  W  związku  z  powyższym  obecnie  utrzymanie  przystanków 
autobusowych leży w gestii Urzędu Miasta. Stwierdził, że Miasto wymienia pleksy na przystankach 
na coraz to grubsze, co również wiąże się z dużymi nakładami. 

Pan  S.  Szymik  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Kokoszyce  zapytał,  czy  można  byłoby 
doprowadzić do zamalowania wulgaryzmów które są wypisywane na przystankach autobusowych?

Radny Cz. Rychlik poinformował członków Komisji Oświaty(...), iż tematem posiedzenia Komisji 
w miesiącu kwietniu nie będzie spotkanie z Redaktorem Naczelnym Gazety Wodzisławskiej,  ze 
względu na planowany urlop Pani Redaktor. 

Radny M. Balcer zapytał, czy wiadomo już coś na temat przebiegu drogi głównej południowej.
 
Pan  D.  Szymczak  I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  powiedział,  że  Urząd  Miasta  pozyskał  środki 
z Urzędu Marszałkowskiego na opracowanie koncepcji planistyczno-przestrzennej przebiegu drogi 
południowej.  Stwierdził,  że  radni  Gminy  Mszana  nie  zgodzili  się  na  proponowany  wariant 
przebiegu  drogi  południowej  przez  Gminę  Mszana,  gdyż  proponowany  wariant  podzieliłby  tę 
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Gminę na cztery części.  Dodał, że koncepcja przebiegu drogi południowej powinna powstać na 
koniec maja. 

Radny M. Balcer zapytał, czy droga południowa będzie przebiegała w okolicy skrzyżowania pięciu 
dróg na Pustkach?

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że jest to jedna z możliwości przebiegu 
tej drogi.

Pani H. Osińska Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Jedłownik Osiedle zapytała, czy zrezygnowano 
z organizowania koncertów kameralnych w Urzędzie Stanu Cywilnego?

Pani A. Chudzik II Zastępca Prezydenta Miasta powiedziała, że nie zrezygnowano z organizowana 
koncertów kameralnych w USC, jednakże ze względu na święta, koncert kameralny który miał się 
odbyć w miesiącu marcu został przeniesiony na następny miesiąc. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy Urząd Miasta ma jakikolwiek wpływ na likwidowanie 
kursów autobusów przez PKS Rybnik? Stwierdził, że studenci uczący się w Katowicach zostali 
pozbawieni  możliwości  dojazdu  na  uczelnie,  ponieważ  pośpieszny  autobus  odjeżdżający 
z  Wodzisławia  o  godz.  615 został  zlikwidowany.  Nadmienił,  że  pierwszy  autobus  do  Katowic 
odjeżdża z Wodzisławia o godz. 545. Mówiący zapytał również, czy władze miasta zainteresują się 
zapewnieniem odpowiedniego bezpieczeństwa dla uczestników konduktów żałobnych w Dzielnicy 
Wilchwy, które muszą przechodzić przez ulicę Jastrzębską?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że Urząd Miasta jest informowany przez PKS Rybnik 
o podejmowanych działaniach dotyczących likwidowania kursów autobusowych ze względu na 
masowe odejścia kierowców z pracy. Poinformował, że w najbliższym czasie spotka się z Panem 
Jerzym Siwicą Prezesem Zarządu PKS w Rybniku, na którym również przedstawi kwestię dojazdu 
młodzieży do Katowic. Nadmienił, że Urząd Miasta nie ma wpływu na konstruowanie rozkładu 
jazdy  autobusów.  Stwierdził,  że  Urząd  Miasta  postara  się  również  rozeznać  kwestię  poprawy 
bezpieczeństwa uczestników konduktów żałobnych poruszających się ul. Jastrzębską. 

Nikt więcej w tym punkcie nie zabrał głosu.

Ad 9.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  obrad   21  sesji  został  wyczerpany 
i zamknął obrady o godz. 13,15.

Protokołowała:
Zuzanna Rduch - Wydział Organizacyjny.  

Przewodniczący
Rady Miejskiej

Wodzisławia Śląskiego
Lech Litwora
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